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BROI.0002.4.2018 
 

Protokół nr XXXIV/18 
z obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 26 czerwca 2018 roku 
 

 
1. Otwarcie XXXIV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
dnia 26 czerwca 2018 roku o godzinie 1116  otworzył obrady XXXIV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał Pana Wojciecha Zawidzkiego – Burmistrza Brześcia Kujawskiego, Pana 
Grzegorza Ochmańskiego  - Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim, 
radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Marka Jaskulskiego – 
Wicestarostę,  kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków 
masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 19 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski prosił 
o zabranie głosu.  
Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski poinformował, iż z inicjatywy starosty i za 
wiedzą członków zarządu poprosił na obrady rady powiatu Przewodniczącego Rady 
w Brześciu Kujawskim i Burmistrza Brześcia Kujawskiego. Gmina Brześć Kuj. dostała 
nagrodę Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Nagrodę odebrał już Burmistrz. 
Starosta chciałby podziękować Burmistrzowi za innowacyjne metody stosowania w zakresie 
rozwoju i promocji miast, i obszarów wiejskich. Starosta pogratulował burmistrzowi nagrody. 
Podziękowania są za tereny inwestycyjne, za rozwój terenów inwestycyjnych. Starosta na 
ręce Burmistrza dla całego samorządu, dla burmistrza i zespołu, którym kieruje złożył 
podziękowania za trud włożony w rozwój terenów inwestycyjnych. Starosta w imieniu rady 
powiatu i zarządu powiatu oraz wszystkich obecnych na sali obrad podziękował za wkład 
w rozwój gospodarczy Powiatu Włocławskiego Panu Burmistrzowi, Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej obecnemu i nieżyjącemu już Przewodniczącemu Panu Markowi Golasińskiemu  
oraz Panu Tomaszowi Chymkowskiemu. Marszałek docenił to, co było realizowane. Starosta 
wyraził nadzieję, że to co dzisiaj zostało rozpoczęte będzie kontynuowane, a efekty główne 
przyjdą za 3-4 lata a dzisiaj już są rozpoczęte. Starosta wspólnie z Przewodniczącym Rady 
i Wicestarostą złożyli podziękowania: Panu Wojciechowi Zawidzkiemu – Burmistrzowi 
Brześcia Kujawskiego, Panu Grzegorzowi Ochmańskiemu – Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej w Brześciu Kujawskim, Panu Tomaszowi Chymkowskiemu.   
Pan Wojciech Zawidzki – Burmistrz Brześcia Kujawskiego podziękował za dobre słowa. 
Dalsze wspomaganie obszaru rozwoju będzie widoczne. Jest to robione dla 300 tys. ludzi (dla 
kilku powiatu, miasta Włocławku, gmin). Jeżeli rada mogłaby wspomóc jakąś kwotą na strefę 
rozwoju, to burmistrz będzie za to wdzięczny, jak i za każdą pomoc. Bum, który w tej strefie 
nastąpił nawet trochę przerasta samorząd. Należy dostosować się do tego. Każda 
najdrobniejsza pomoc będzie zauważona i za nią burmistrz będzie dziękował. Czasem dobre 
słowo i pomoc w szybkim załatwianiu spraw jest bardzo ważna zarówno dla samorządu jak 
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i firm, które w strefie powstają.  
Przewodniczący Rady podziękował panu Burmistrzowi za wystąpienie.   
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
radni wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada 
Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta.  
Przewodniczący poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. 
Przewodniczący poinformował także, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku 
uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXXIV sesji? Radni nie zgłosili wniosków.   
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 
15 czerwca 2018 r. wniósł o zmianę porządku obrad poprzez:  
1) poszerzenie porządku obrad XXXIV sesji Rady Powiatu o punkt: 

- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okręgów wyborczych. 
We wniosku uzasadniającym konieczność wprowadzenia projektu uchwały do porządku 
obrad XXXIV sesji Zarząd Powiatu wyjaśnił, iż projekt uchwały był przekazany do 
przewodniczących rad gmin i miast z terenu powiatu włocławskiego celem uzyskania opinii. 
Ze względu na długi termin doręczeń proces ten wydłużył się i projekt nie mógł zostać 
wprowadzony w normalnym trybie do porządku obrad sesji.  
2) pismem z dnia 25 czerwca 2018 r. wniósł o poszerzenie porządku obrad XXXIV sesji 
Rady Powiatu o punkt: 
- rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy Włocławek w roku 2018.   
3) pismem z dnia 25 czerwca 2018 r. wniósł o zmianę porządku obrad poprzez - 
wprowadzenie autopoprawki nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026.  
- wprowadzenie autopoprawki nr 2  do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018.  
- wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia zasad wsparcia 
finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego.  
- wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie regulaminu przyznawania 
Stypendium Starosty dla uczniów szkół ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych 
przez Powiat Włocławski.  
Przewodniczący Rady poprosił  przedstawiciela wnioskodawcy o przedstawianie wniosków 
o zmianę porządku obrad XXXIV sesji.  
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Przewodniczący Rady zapytał czy Wicestarosta może uzasadnić wniosek? 
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu poprosiła radę powiatu o przyjęcie 
i wprowadzenie pod obrady sesji zmian wynikających ze złożonych jeszcze do dnia 
dzisiejszego wniosków. Decyzją Wojewody Kujawsko – Pomorskiego zostały przyznane 
środki finansowe na realizację Programu Dobry Start dla Powiatu. Powoduje to przyjęcie 
nowego rozdziału i paragrafu zabezpieczającego środki finansowe na ten cel. Po przyjęciu 
autopoprawki przez zarząd powiatu, skarbnik poprosiła o wprowadzenie autopoprawki wraz 
z tekstem jednolitym zmian w budżecie. WPF jest skutkiem dostosowania do uchwały 
budżetowej i w niej zaproponowanych zmian. Wnioskiem z poprzedniego zarządu zostały 
zabezpieczone kwoty środków na udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Włocławek, 
która zwróciła się do Zarządu Powiatu o rozpatrzenie możliwości wsparcia w realizacji 
zadania własnego inwestycyjnego. Te zmiany są zaproponowane w autopoprawce z tekstem 
jednolitym. Skarbnik poprosiła o poszerzenie porządku obrad i przyjęcie dokumentów pod 
obrady rady. 
Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych odniosła 
się do wniosku w sprawie wycofania dwóch projektów uchwał z porządku obrad sesji. 
Naczelnik powiedziała, że istnieje bardzo duża wątpliwość co do poprzedzającego uchwalenia 
tych uchwał programu dotyczącego wspierania uzdolnionej młodzieży. W ustawie o systemie 
oświaty zapis brzmi, że organy prowadzące mogą uchwalać lokalne i regionalne programy 
wyrównywania szans edukacyjnych. W trakcie tworzenia projektów uchwał, po konsultacjach 
z radcą prawnym, naczelnik uznała, że uchwała dotycząca uchwalenia zasad wsparcia 
finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego jest 
wystraczającym dokumentem do uchwalenia stypendium. Po głębszej analizie orzecznictwa 
sądowego, w uzasadnieniach oraz w rozstrzygnięciach wojewodów jest wskazanie, że bez 
uchwalenia programów wspierania  uzdolnionej młodzieży nie powinny być podejmowane 
takie uchwały. Przed sesją, w dniu 21 czerwca br. naczelnik rozmawiała z radcą prawnym na 
ten temat. Radca prawny miała duże wątpliwości. Prośba naczelnika jest taka, żeby wycofać 
te projekty uchwał z dzisiejszej sesji, dokonać głębszej analizy prawnej i przy najbliższej 
sesji, jeżeli będzie to możliwe, spróbować podjąć  uchwały. Są to uchwały, które są uchylane 
przez wojewodów, niektóre samorządy po 3-4 razy przedkładają uchwałę i kończy się 
uchyleniem. Naczelnik poprosiła o przychylenie się do wniosków i wycofanie dwóch 
projektów uchwał z obrad XXXIV sesji.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby 
w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXXIV 
sesji? 
Radny Roman Gołębiewski zapytał czy wycofanie punktu odnośnie stypendiów będzie 
miało negatywne skutki w tym roku dla uczniów naszych szkół? Zbliża się nowy rok szkolny. 
Radny nie pamięta, kiedy i w jakim trybie były przyznawane stypendia. W związku 
z wycofaniem punktu radny zapytał, jak zarząd widzi realizację tego bardzo ważnego zadania 
w roku bieżącym? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że jest to nowa 
inicjatywa, nowa uchwała. Stypendia Starosty Włocławskiego, Stypendia Powiatu 
Włocławskiego nie były nigdy przyznawane, jeżeli chodzi o Powiat Włocławski. W związku 
z tym nie skutkuje to w żaden sposób dla uczniów szkół powiatowych. Powiat chciał udzielić 
pomocy finansowej uczniom. Naczelnik boryka się z trudnością uchwalenia we właściwym, 
zgodnie z przepisami prawa uchwał. W żaden sposób nie skutkuje to dla uczniów w roku 
szkolnym 2018. Naczelnik wyraziła nadzieję, że w roku szkolnym 2018/2019 takie stypendia 
zostaną uchwalone i przyznane.  
Radny Karol Matusiak powiedział, że naczelnik w swojej wypowiedzi stwierdziła, że „nie 
będzie skutkować”. W pierwotnym regulaminie był zapis, że dyrektorzy będą składać do 
końca czerwca czy lipca wnioski, a nie ma uchwalonego regulaminu, to skutki negatywne 
będą. Sprawa ta będzie przesunięta w czasie. Nie będzie się tego w stanie zrealizować do 
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końca listopada 2018 r., gdzie miały  już być wypłaty stypendiów. Powstaje pytanie, kiedy 
będzie następna sesja? Po wakacjach? We wrześniu? Radny zapytał – co dalej? 
Przewodniczący Rady powiedział, że sesja będzie w okresie wakacji. 
Radna Alicja Sadowska powiedziała, że z reguły  nagrody i stypendia (Premiera, Marszałka) 
są przydzielane w okresie jesiennym. Bywają różne terminy i nie są to terminy zawsze od 
września. Bywają nawet terminy listopadowe. Można tego typu stypendia czy nagrody 
przyznawać z wyrównaniem od września. Nigdy nie było tak, aby one były już we wrześniu 
przyznawane. Od kilkunastu lat stypendia były przyznawane w miesiącu październiku, 
listopadzie. Jeżeli do tego tematu rada podejdzie na następnej sesji, to będzie możliwość 
przyznania stypendium z wyrównaniem  od września. Będzie można podejść w życzliwy 
sposób do młodzieży.  
Starosta Włocławski poprosił Wysoką Radę o zdjęcie punktów z porządku obrad XXXIV 
sesji. Jeżeli wojewoda miałby uchylić uchwały, to cały proces trwałby dłużej. 
Najprawdopodobniej będzie potrzeba zwołania sesji, bo będą pomoce finansowe dla 
samorządów. Starosta uważa, że uchwały jak najszybciej należy przeanalizować i w miesiącu 
lipcu powinna odbyć się sesja. Jeżeli nie udałoby się w miesiącu lipcu, to w miesiącu sierpniu 
uchwały powinny być podjęte, tak jak powiedział radny Karol Matusiak. Radna Alicja 
Sadowiska dużo wyjaśnień dokonała. Należy zrobić dobrze uchwałę, żeby wojewoda   jej nie 
uchylił. Starosta jest przekonany, że sprawa zostanie nadrobiona. Starosta podziękował tym, 
którzy sugerowali, żeby wycofać projekty uchwał z porządku obrad. Starosta zapewnił, że ok. 
20 lipca 2018 r. odbędzie się sesja, o co poprosi Pana Przewodniczącego. Starosta zapytał 
naczelnika czy będą gotowe do tego czasu projekty uchwał? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że projekt uchwały dla 
szkół powiatowych będzie gotowy, będzie jednak problem z wsparciem dla uczniów, którzy 
mieszkają na terenie powiatu.  
Starosta Włocławski powiedział, że będzie szukane rozwiązania. To, co radni wskazali, 
nadali kierunki powinno być zrealizowane.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosków Zarządu Powiatu. 
Przewodniczący poinformował radnych, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za wycofaniem z porządku obrad punktu 18 – 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zasad wsparcia finansowego edukacji 
uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 9  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 7  
Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu nie zgodziła się na wycofanie z porządku obrad XXXIV sesji punktu 18.   
Pani Jadwiga Fijałkowska – Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że jest bardzo 
zaskoczona faktem, że jeżeli rozmawia się na temat projektu uchwały i dochodzi się do 
wniosku, że jest niekompletnie przygotowana i trzeba dać czas osobom kompetentnym na 
opracowanie projektu, by nie było problemu, to nagle radni wstrzymują się od głosu. Później 
radni mają pretensje, że uchwały są niedopracowane, że są błędy itd.  
Radny Roman Gołębiewski stwierdził, że to radni wstrzymujący się od głosu powinni być 
zdziwieni. To zarząd był wnioskodawcą wniesienia tej uchwały. To radni koalicji mają 
większość w tej radzie i odpowiadają za politykę  starostwa. Radni nie chcieli uczestniczyć 
w tym zamieszaniu, jakie zostało wytworzone. Wstrzymanie było od głosu. To nie jest 
problem tych radnych, nie są też osobami, które mają rozstrzygać czy ten regulamin jest 
potrzebny, czy też nie jest potrzebny. W Starostwie pracuje kilku prawników, są służby 
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administracyjne, które to powinny rozstrzygać. O wyniku głosowania świadczy zachowanie 
radnych koalicji a nie pozostałych radnych.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za wycofaniem z porządku obrad punktu 19 
– Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu przyznawania Stypendium Starosty 
dla uczniów szkół ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych przez Powiat 
Włocławski i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 11 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 8  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o wycofaniu z porządku obrad XXXIV sesji punktu 19  - Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie regulaminu przyznawania Stypendium Starosty dla uczniów 
szkół ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
O godzinie 1145 na obrady rady przybył radny Pan Bogdan Domżalski. Na sali obrad było 20 
radnych.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XXXIV Sesji  
o punkt w brzmieniu: 
- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okręgów wyborczych 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 11 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 8  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad XXXIV sesji o punkt - Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okręgów wyborczych. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 24 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 23, w brzmieniu:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Starosty 
Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad XXXIV Sesji  
o punkt w brzmieniu: 
- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat 
Włocławski dla Gminy Włocławek w roku 2018  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził że rada 
powiatu postanowiła o poszerzeniu porządku obrad XXXIV sesji o punkt – Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla 
Gminy Włocławek w roku 2018.  
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 25 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 24 w brzmieniu:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okręgów wyborczych. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 20 zmienionego 
porządku obrad XXXIV sesji o  autopoprawkę nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2018 – 2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
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Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki nr 2 do projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 i tym samym punkt 20  porządku obrad 
otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018 – 2026 wraz z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity) i autopoprawką nr 2. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 21 porządku obrad 
XXXIV sesji o autopoprawkę nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 r. 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Powiatu  postanowiła 
o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki nr 2 do projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2018 r. i tym samym punkt 20 porządku obrad otrzymuje 
brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz z autopoprawką nr 
1 (tekst jednolity) i autopoprawką nr 2.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż wpłynął do Przewodniczącego Rady apel w sprawie 
skutków  suszy w powiecie włocławskim. Przewodniczący poprosił się, aby ten apel był 
realizowany w punkcie 28 – wolne wnioski i oświadczenia radnych.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.    
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXXIV Sesji: Pana Romana Gołębiewskiego i zapytał – czy 
wyraża Pan zgodę?  
Pan Roman Gołębiewski – wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad Pana Marka Jaskulskiego  
i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Marek Jaskulski wyraził zgodą.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Roman Gołębiewski był Sekretarzem 
obrad XXXIV Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 16 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się - 1 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Marek Jaskulski był 
Sekretarzem obrad XXXIV sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za – 14 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się - 2 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXXIV  Sesji zostali: Pan Roman Gołębiewski i Pan Marek Jaskulski.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXXIII/18 z dnia 29 maja 2018 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformowała, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXIII Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą zgłosić 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie 
później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Przewodniczący Rady 
powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu a sprzeciwu nie było, to Przewodniczący Rady 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXXIII/18 z dnia 29 maja 2018 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

29 maja 2018 roku do dnia 14 czerwca 2018 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 czerwca 2018 
roku do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 29 maja 
2018 roku do dnia 14 czerwca 2018 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 29 maja 
i 4, 11 czerwca 2018 r. W dniu dzisiejszych obrad - sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu w okresie od dnia 15 czerwca 2018 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  
15, 19 i 25 czerwca 2018 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania się ze sprawozdaniem.  
Pani Anna Kozłowska – Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że była już przerwa 
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i zaproponowała, by już jej nie robić.  
Przewodniczący Rady przychylił się do propozycji.  
Przewodniczący ogłosił  dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Jednocześnie poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje 
się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 26 czerwca 2018 r. Sprawozdanie 
Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 29 maja 2018 roku do 
dnia 14 czerwca 2018 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 15 czerwca 2018 roku do dnia sesji.     
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 29 maja 
2018 roku do dnia 14 czerwca 2018 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 czerwca 2018 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
   
7. Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego 

na dzień 31.12.2017 r.  będącego załącznikiem do uchwały nr 741/18 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 26 kwietnia 2018 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali uchwałę nr 741/18  Zarządu Powiatu 
we Włocławku z dnia 26 kwietnia 2018 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 
Powiatu Włocławskiego sporządzonego na dzień 31.12.2017 r.  
Zgodnie z porządkiem obrad dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem 
z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok odbędzie się w punkcie 12, z uwzględnieniem 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, wniosku Komisji Rewizyjnej i opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Zarządowi Powiatu 
absolutorium z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, głównych tez sprawozdania. 
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu powiedziała, że radni otrzymali materiał 
absolutoryjny dla zarządu powiatu, informacje z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego, 
jak i uchwały zarządu w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu 
Włocławskiego. Są to materiały  określone ustawą o finansach publicznych, których podjęcie, 
analiza i wykonanie pozwoli radnym ocenić pracę zarządu za rok 2017 i podjąć uchwałę 
o  udzieleniu absolutorium. Jeżeli chodzi o sprawozdanie, to jest to  przyjęcie sprawozdania 
bilansu z wykonania budżetu powiatu, jak również łącznych bilansów jednostek 
organizacyjnych Powiatu Włocławskiego, łącznego rachunku zysku i strat, zestawienia zmian 
funduszu. Jeżeli chodzi o informację z wykonania budżetu, to w punkcie 12 odbędzie się 
dyskusja.  
Sprawozdanie finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2017 r.  
będące załącznikiem do uchwały nr 741/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 26 
kwietnia 2018 r. stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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8. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 

rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu, przyjętego przez Zarząd Powiatu we 
Włocławku uchwałą nr 722/18 z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 r. oraz 
przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 
31 grudnia 2017 r oraz uchwałę nr 739/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 23 
kwietnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
722/18 z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 rok oraz przyjęcia informacji o stanie 
mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2017 r.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2017 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
722/18 z dnia 29 marca 2018 r. i uchwałę nr 739/18 z dnia 23 kwietnia 2018 r.  
Przewodniczący poprosił Panią Igę Przystałowką – Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
w imieniu Zarządu Powiatu, głównych tez sprawozdania.   
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu powiedziała, że na Komisji Rewizyjnej 
materiały zostały poddane analizie a w dniu dzisiejszym na posiedzeniu rady powiatu nastąpi 
ich zaopiniowanie i udzielenie absolutorium dla zarządu powiatu. W ocenie Składu 
Orzekającego RIO, co radni będą analizować w pozostałych punktach porządku obrad, 
informacja o stanie mienia, która została przedłożona do sprawozdania spełnia wymogi 
określone w ustawie o finansach publicznych. Skład Orzekający postanowił zaopiniować 
sprawozdanie pozytywnie. Ocena gospodarki środkami publicznymi pod kątem celowości 
i gospodarności należy do właściwości rady powiatu. Skarbnik wyraziła nadzieję, że 
przygotowany materiał, który radni otrzymali, pozwolił nie tylko ocenić pracę, ale przede 
wszystkim dostarczył niezbędnej informacji o działalności zarządu i jednostek 
organizacyjnych. Skarbnik poprosiła Radę Powiatu o podjęcie tych informacji i ewentualnie 
w dalszej części porządku obrad o udzielenie absolutorium.   
Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wraz z informacją 
o stanie mienia Powiatu, przyjętego przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 722/18 
z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2017 r. oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu 
Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2017 r oraz uchwałę nr 739/18 Zarządu Powiatu we 
Włocławku z dnia 23 kwietnia 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Zarządu Powiatu we 
Włocławku nr 722/18 z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 rok oraz przyjęcia informacji o stanie mienia 
komunalnego Powiatu Włocławskiego na dzień 31 grudnia 2017 r. stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 
  
9. Przedstawienie uchwały nr 5/S/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa                                    
w Bydgoszczy przesłała do Pana Kazimierza Kacy – Starosty Włocławskiego uchwałę 
5/S/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
6 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Włocławskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok.  Regionalna Izba 
Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie sprawozdaniu 
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z wykonania budżetu za 2017 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego sprawozdania. 
Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na sesję, co dało możliwość 
zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący Rady stwierdził, że nie 
widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie usłyszał, to 
przeszedł  do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Uchwała nr 5/S/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 6 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
Zarząd Powiatu Włocławskiego sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.    
 
10. Przedstawienie uchwały nr 1/18 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 25 maja 2018 r.  w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku za 2017 r.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 25 maja 2018 roku Komisja Rewizyjna podjęła 
uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 
2017 rok.  Mimo że wniosek ten został radnym dostarczony przed dzisiejszą sesją, to 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Pana Jerzego 
Pawłowskiego o przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej.   
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał treść uchwały: 

 
UCHWAŁA NR 1/18 

KOMISJI REWIZYJNEJ RADY POWIATU WE WŁOCŁAWKU 
z dnia 25 maja 2018 r. 

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 
2017 r. 

Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 1868 oraz z 2018r. poz.130), Komisja Rewizyjna w składzie: 
1) Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji; 
2) Elżbieta Płoszaj –  Zastępca Przewodniczącego Komisji; 
3) Karol Matusiak – Sekretarz Komisji; 
4) Roman Gołębiewski – Członek Komisji;  
5) Andrzej Stasiak – Członek Komisji  
uchwala, co następuje: 

§ 1. 1 Pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 r. 
2. Opinia Komisji o wykonaniu budżetu stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 
§ 2. Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium za 2017 rok. 
§ 3. Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem głosów: 

1) za udzieleniem absolutorium   -    pięć   głosów; 
2) przeciwko udzieleniu absolutorium  -    zero    głosów; 
3) wstrzymujących się    -    zero    głosów. 

§ 4. Niezwłoczne przekazanie niniejszej uchwały do Rady Powiatu powierza się 
Przewodniczącemu Komisji. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
  Przewodniczący  
Komisji Rewizyjnej  
Jerzy Pawłowski  
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Załącznik do uchwały Nr 1/18 
Komisji Rewizyjnej  
Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 25 maja 2018 r. 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku o wykonaniu budżetu powiatu 
włocławskiego za 2017 rok. 
Komisja Rewizyjna Rady Powiatu we Włocławku na posiedzeniu w dniu 25 maja 2018 roku 
wysłuchała wyjaśnień Skarbnika Powiatu oraz rozpatrzyła: 
I. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok, 
stwierdzając, co następuje: 
1. Uchwalony przez Radę Powiatu budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku, 
przewidywał realizację dochodów w kwocie 81.025.310,00 zł. Dochody wykonano w kwocie 
80.107.598,49 zł, co stanowiło 98,87 % planu. 
2. Uchwalony przez Radę Powiatu plan wydatków budżetowych po zmianach dokonanych 
w ciągu roku przewidywał kwotę 84.923.958,00 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 
80.389.409,97 zł, co stanowiło 94,66 % planu. 
3. Na realizację inwestycji zaplanowano w budżecie Powiatu kwotę 17.274.604,00 zł, co 
stanowiło 20,34 % ogółu planu wydatków. Wydatkowano kwotę 16.262.522,43 zł, co stanowi 
94,14 % planowanych wydatków na inwestycje. 
4. Na wydatki bieżące budżetu zaplanowano kwotę 67.649.354,00 zł, zrealizowano wydatki 
w kwocie 64.126.887,54 zł, co stanowi 94,79 % planu. Budżet Powiatu zamknął się za 
2017 rok deficytem w wysokości 281.811,48 zł. 
5. Planowane przychody zamknęły się kwotą 6.761.494,55 zł, a wykonane przychody kwotą 
6.479.683,07  zł. 
6. W okresie sprawozdawczym Powiat nie zaciągnął pożyczek oraz nie udzielał poręczeń 
i gwarancji. 
7. Powiat na dzień 31 grudnia 2017 roku nie posiadał wymagalnych zobowiązań z terminem 
płatności do 31 grudnia 2017 roku z tytułu np.: dostaw towarów i usług, składek na 
ubezpieczenie społeczne i Fundusz Pracy, a także wynikających z ustawi orzeczeń sądu. 
8. Zarząd Powiatu, realizując zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą 
celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. 
9. Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy Zespół we Włocławku w uchwale 
Nr 5/S/2018 z dnia 6 kwietnia 2018r. wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok. 
II. Sprawozdanie finansowe sporządzone na dzień 31.12.2017 r., zawierające: 
1) Bilans z wykonania budżetu powiatu włocławskiego; 
2) Łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych powiatu 
włocławskiego; 
3) Łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z zestawień z rachunków 
zysków i strat jednostek budżetowych powiatu włocławskiego; 
4) Łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian 
w funduszu jednostek budżetowych powiatu włocławskiego. 
III. Informację o stanie mienia komunalnego, która opracowana została z zachowaniem 
postanowień art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych i zawiera dane 
o przysługujących powiatowi włocławskiemu prawach własności, dane o dochodach 
uzyskanych z tytułu wykonywania praw własności, dane o zmianach od dnia złożenia 
poprzedniej informacji. 
Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w przyjętej uchwale, powyższe daje podstawę do 
wyrażenia pozytywnej opinii o realizacji budżetu powiatu za 2017 rok i wystąpienia do Rady 
Powiatu z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku.  

Podpisy Członków Komisji. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że rada powiatu sprawuje kontrolę nad zarządem 
powiatu, sprawdza sposób i terminowość uchwał, i w tym celu powołuje Komisję Rewizyjną.  
Nieudzielenie zarządowi powiatu absolutorium jest równoznaczne z odwołaniem zarządu.  

  
Uchwała nr 1/18 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 maja 2018 r.  
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2017 r.  
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
11. Przedstawienie uchwały Nr 11/Kr/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 5 czerwca 2018 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
udzielenia  absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu 
powiatu za 2017 rok.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę nr 
11/Kr/2018 Składu Orzekającego Nr 10 RIO  w Bydgoszczy z dnia 5 czerwca 2018 roku 
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu 
powiatu za 2017 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania 
budżetu za 2017 rok. Sam wniosek i opinia RIO będzie przedmiotem dyskusji w następnym 
punkcie porządku obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą 
sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu Przewodniczący 
Rady stwierdził, że nie widzi potrzeby jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, przejdzie do realizacji 
następnego punktu porządku obrad. Rada nie wniosła sprzeciwu.   
 
Uchwała Nr 11/Kr/2018 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 5 czerwca 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia  absolutorium Zarządowi 
Powiatu we Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.  
 
12. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym  

Powiatu  za rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawione zostały:  

 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31.12.2017 r., 

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za rok 2017, 

 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2017 rok  

 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na wniosek Komisji 
Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.   

 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2017 rok.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania budżetu 
Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2017, a także wnioskiem Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium  dla Zarządu Powiatu.   
Radny Roman Gołębiewski wypowiedział się w imieniu Klubu Radnych PSL. Wielokrotnie 
radni wypowiadali się w swoich wypowiedziach, że radni z Klubu Radnych PSL przyszli do 
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pracy merytorycznej w radzie a nie do robienia polityki, jak to się dzieje w sąsiednich 
samorządach i do bezproduktywnego „bicia piany”. Klub Radnych PSL zagłosuje „za” 
udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku. Nad zmianami do budżetu 
w trakcie roku Klub Radnych PSL zawsze głosował „za”. Niekonsekwencją byłoby zatem 
inne głosowanie dla samego zaistnienia politycznego. Członkowie klubu zdają sobie sprawę, 
że nie wszystko podoba się  w pracy zarządu, w wykonaniu budżetu.  Wiele uwag członkowie 
klubu wnoszą w codziennej dyskusji, na sesjach w trakcie roku. Wielokrotnie było 
podkreślane, że nie podoba się rozdysponowanie środków dla gmin. W Powiecie 
Włocławskim nie uniknie się tematu oświaty i jej  reformy. Na komisji  były zadawane 
pytania i nie udało się jednoznacznie uzyskać odpowiedzi. Wywnioskować należy, że w roku 
ubiegłym do subwencji oświatowej dołożone zostały środki w wysokości ok. 2,5 mln zł. 
Biorąc pod uwagę inwestycje w Lubrańcu  w kwocie ok. 1 mln zł, to i tak jest bardzo dużo 
i w perspektywie czasu trzeba będzie do tego podejść.  Jest teraz taki okres czasu, że do 
tematu nie podchodzi się. Jest wiele dziedzin życia, którymi powinno się jeszcze zająć. 
Powiat, to nie tylko drogi i inwestycje, ale także społeczeństwo, kluby sportowe, straże i inne 
stowarzyszenia, które powinny odczuć obecność takiego samorządu, jak samorząd 
powiatowy. W konkursach ofert wydaje się dość nikłe kwoty. Wszyscy wiedzą, w jakim 
okresie czasu się znajdują. Jest to schyłek kadencji. Każdy z radnych przygotowuje się do 
wyborów. Członkowie Klubu Radnych  PSL przyszli do pracy merytorycznej. Na koniec tej 
kadencji (jest to ostatnie głosowanie nad absolutorium w tej kadencji) w ramach dobrej 
współpracy radni będą głosować „za” udzieleniem absolutorium.   
Pan Marek Jaskulski – Wicestarosta odniósł się do wypowiedzi radnego i powiedział, że 
rada potrafi się zjednoczyć i w ważnych sprawach głosować „za” mimo różnych poglądów. 
Młodzież powiatu jest ważna i mimo że powiat ponosi dodatkowe koszty, dokłada środki do 
subwencji oświatowej,  to warto to robić  dla istnienia szkół, dla kształcenia młodzieży. 
Powiat udziela pomocy finansowej wszystkim samorządom gminnym, dzięki czemu zostało 
zrealizowanych wiele zadań, inwestycji.   
Przewodniczący Rady powiedział, że nie ma co się zachłystywać sukcesami. Nasze 
społeczeństwo oczekuje jeszcze więcej. Zawsze każdy radnych, czy klub radnych, trzech 
radnych może złożyć wniosek inicjatywny, aby zarząd i rada tym się zajęła. Przeważnie 
zarząd wychodzi z inicjatywą. Każdy radny ma prawo i możliwość spełnienia swoich 
zamierzeń, które są dobre dla społeczeństwa a czy rada przyjmie czy odrzuci, to pokaże 
głosowanie. Przewodniczący podziękował zarządowi powiatu, staroście, że ma inicjatywę 
i współpracuje z burmistrzami, chociaż prawo stanowi, że inicjatywa powinna być od rady.  
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia Powiatu, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu podejmując 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wypełnia ustawowo nałożony obowiązek. 
W materiałach na dzisiejszą sesję radni otrzymali projekt uchwały.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji Pani Iga Przystałowska, będąca 



 14 

przedstawicielem Zarządu Powiatu we Włocławku, ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych  czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały, daty – 26 czerwca 2018 r.    
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 
r. została podjęta. 
 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 r  
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2017 r. stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2017 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że, Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe 
oraz sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. Działanie Rady Powiatu było poprzedzone 
opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Powiatu oraz wnioskiem tejże Komisji 
w sprawie udzielenia absolutorium. Wniosek Komisji Rewizyjnej został zaopiniowany przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową. Komisja Rewizyjna w dniu 25 maja 2018 roku wystąpiła do 
Rady Powiatu we Włocławku z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu Powiatu we 
Włocławku- szczegółowe uzasadnienie swojej decyzji Komisja Rewizyjna przedstawiła 
w załączniku do uchwały. Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2017 r.  po zapoznaniu się: 
1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu;  
2) sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonym na dzień 31.12.2017 
r.; 
3) informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
4) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów 7 – 13.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  



 15 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 roku w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 roku w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady pogratulował Zarządowi Powiatu absolutorium.  
Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski powiedział, że dla starosty jest to 28 
absolutorium w życiu zawodowym.  Starosta podziękował w imieniu zarządu i skarbnika oraz 
pracowników za to, że rada doceniła wkład w pracę. Starosta zgodził się z radnym 
Gołębiewskim, że nie wszystko jest pięknie i wspaniale. Na sesji widać było pewne 
niedociągnięcia. Jest to normalny tryb życia, choć nie powinno tego być. Starosta chciałby, 
aby nadal spokojnie pracować. Udzielając wywiadów Starosta mówił, że w samorządzie jest 
pieniądz, ale najważniejsza jest atmosfera, współdziałanie, współpraca i zaufanie. Tyle 
starosta, zarząd czy urząd może zrobić, ile jest poparcia rady a przez radnych społeczeństwa. 
Starosta rozmawia z mieszkańcami powiatu. Pan Starosta podziękował Wysokiej Radzie za 
mądrość. Za 144 dni będzie koniec kadencji.  Starosta powiedział, że są pewne pomysły. Jest 
jeden problem dotyczący odcinka drogi w Izbicy Kujawskiej. Należy cieszyć się drogami, 
takimi jakie są.  Temat oświaty, to temat już przyszłej rady powiatu. Trzeba będzie się 
zastanowić i powiedzieć, że trzeba będzie coś zmienić. Starosta nie obraża się, bo radni mają 
rację. Coś w tej kadencji było zrobione, zaczęte, niedokończone. Budżet, to są wpływy 
i wydatki. Pan Piotr Stanny też był starostą. Jak powstał samorząd wpływy wynosiły 40 mln 
zł, a obecnie 80 mln zł - 90 mln zł. Należy się cieszyć, że powiat się rozwija, bo można te 
pieniądze wydatkować. Środki należy dzielić w miarę sprawiedliwie i mądrze. Zawsze radny 
Gołębiewski mówił, że powiat pozyskuje zbyt małe dotacje (czy to przeoczenie?). W tym 
roku może dojść do takiej sytuacji, że będzie przewaga środków zewnętrznych nad własnymi, 
które są wydatkowane na inwestycje. Z tego starosta jest zadowolony i środki przeznaczone 
na inwestycje i remonty stanowią w budżecie ok. 30%. Każdy, kto pracował w samorządzie 
wie, że nie jest łatwo taki wskaźnik osiągnąć. Kiedyś pan Jerzy Pawłowski powiedział, że 
należy pamiętać, żeby nie przeinwestować. Wszystko jest istotne i ważne. Inwestycje są 
ważne, ale trzeba widzieć cele społeczne i cele gospodarcze. Cele gospodarcze w tej kadencji 
były najważniejsze. Nie bez przyczyny w dniu dzisiejszym podziękowało się Burmistrzowi 
Brześcia Kujawskiego. Trzeba też wspomnieć Burmistrza Lubienia Kujawskiego, 
podziękować za to, co się dzieje w Chodczu. Za chwilę w gminie Kowal też będą zadania 
inwestycyjne. Szczególny ukłon kierowany jest do gminy Brześć Kujawski. Starosta pamięta 
jak kiedyś dziennikarze zadali mu pytanie - dlaczego powiat nie zajmuje się tworzeniem stref 
gospodarczych. Radni powiedzieli, że każdy ma swoje zadania i nimi się powinni zajmować. 
Należy być mądrym, ma się swoją tożsamość i robić należy to, co do każdego należy. Starosta 
podkreślił, że nie ma gmin lepszych i gmin gorszych. Będą jeszcze propozycje wsparcia 
finansowego do pozostałych gmin.   Z opinią taką starosta nie zgadza się, ale każdy ma prawo 
wyrażać swoją opinię. Starosta podziękował za absolutorium. Jest to ważne, budujące, że 
można w takich momentach liczyć na radę. Poparcie ma starosta, zarząd i pracownicy. 
Zawsze podkreśla się zarząd, starosta, skarbnik, ale za każdą sprawą stoi gro pracowników, 
którzy pracę wykonują. Pan Starosta podziękował wszystkim swoim współpracownikom, 
radnym, przewodniczącemu rady. Pan Starosta zapewnił, że na koniec kadencji, jeśli będzie 
zadłużenie, to będzie ono kosmetyczne. Starosta jest przekonany, że oddając władzę, że 
przekazując następnym radnym, nie będzie sytuacji, że były popełnione jakieś błędy, że 
zadłużono powiat. Nie ma praktycznie sesji w tym roku, żeby nie zmieniać budżetu  i sesji, 



 16 

w trakcie której nie dawałoby się pomocy finansowej gminom. Za współdziałanie z gminami, 
Pan Starosta podziękował. Najważniejsza w radzie jest atmosfera i najważniejsze jest 
zaufanie. Pan starosta stwierdził, że jest dumny, że jest Starostą Włocławskim. Z całego serca 
za to starosta podziękował radzie powiatu. Starosta złożył radzie powiatu i mieszkańcom 
powiatu wszelkiej pomyślności. Można być dumnym, że wspólnie pracuje się dla dobra 
powiatu.  
 
15. Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za rok 2017 przez 

Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu informację z wykonania planu finansowego 
jednostki za 2017 rok. Do informacji dołączona jest uchwała nr 34/2018 Rady Społecznej 
przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 
20 lutego 2018 r. w sprawie przedstawienia rocznego sprawozdania z wykonania planu 
finansowego SPZPS za 2017 r.   
Przewodniczący poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformował, iż Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu analizowała roczne sprawozdanie z realizacji planu finansowego za 
rok 2017 przez Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Komisja jednogłośnie, trzema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego- Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, iż Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na swoim posiedzeniu jednogłośnie 
przyjęła sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie 
było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 26 czerwca 2018 r. przyjęła 
roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za rok 2017 przez Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego za rok 2017 przez Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu.  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2017 r. 

 
Przewodniczący Rady  powiedział, że zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości 
zatwierdzenie bilansu SPZPS należy do kompetencji Rady Powiatu. Do sprawozdania 
dołączona jest, do wiadomości, uchwała nr 37/2018 Rady Społecznej przy Samodzielnym 
Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 20 marca 2018 roku 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej sprawozdania finansowego za 2017 r. Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
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Przewodniczący poprosił o poprawienie daty na stronie tytułowej sprawozdania, zamiast 
07.03.2017 r. powinno być 07.03.2018 r.   
Przewodniczący poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 25 maja br. analizowała sprawozdanie finansowe  
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 
2017. Komisja jednogłośnie, trzema głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
Zakład wypracował zysk w wysokości 6 tys. zł. Charakteryzuje się dobrymi wskaźnikami 
zadłużenia, stąd pozytywna opinia sprawozdania.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
powiedział, że komisja zajmowała się tym tematem w dniu 22 maja br. Po dyskusji, komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 26 czerwca 2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań i Panów Radnych, jest za podjęciem uchwały wraz 
z poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2017 r. została podjęta.    
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2017 r. stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2017 r. stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.  
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania oceny raportu o sytuacji 

ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2017 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – 
finansowej na lata 2018 – 2020.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor  SPZPS we Włocławku stosownie do 
przepisów art. 53a ustawy o działalności leczniczej sporządził i przekazał podmiotowi 
tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno- finansowej jednostki oraz prognozę na lata 2018-
2020. Do projektu uchwały dołączona jest do wiadomości uchwała nr 39/2018 Rady 
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Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku z dnia 28 maja 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej raportu o sytuacji 
ekonomiczno – finansowej SPZPS we Włocławku za 2017 rok i prognoza sytuacji 
ekonomiczno – finansowej na lata 2018 – 2020.   
Przewodniczący poprosił o poprawienie w paragrafie 1 projektu uchwały roku, który podlega 
ocenie, to jest zamiast 2016 poprosił wpisać rok 2017.    
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pan Roman Gołębiewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, iż komisja na posiedzeniu w dniu 14 czerwca 2018 r. pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 26 czerwca 
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań i Panów Radnych, jest za podjęciem uchwały wraz 
poprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie dokonania oceny raportu 
o sytuacji ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za  2017 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – finansowej 
na lata 2018- 2020 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie dokonania oceny raportu o sytuacji 
ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za  2017 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – finansowej 
na lata 2018- 2020 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie dokonania oceny 
raportu o sytuacji ekonomiczno – finansowej  Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za  2017 r. i prognoza sytuacji ekonomiczno – 
finansowej na lata 2018- 2020 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zasad wsparcia finansowego 

edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zasad wspierania edukacji 
uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu stwierdził, że 
na początku sesji powstało zamieszanie, bo próbowano wycofać projekt uchwały z porządku 
obrad sesji. Obradując na komisji Naczelnik Wydziału Edukacji była przekonana do wartości 
tego regulaminu. Było to konsultowane z mecenasem. Przewodniczący nie wie skąd później 
pojawiły się wątpliwości, które przedstawiała naczelnik na początku sesji uzasadniając, że 
trzeba projekt uchwały wycofać. Przewodniczący obawia się tego, że już raz była taka 
sytuacja, że wojewoda „wycofał uchwałę” ze względów formalnych. Jeżeli tego typu projekty 
uchwał będą przedstawiane przez zarząd na komisję, to powinny być w lepszy sposób 
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opracowane, jeśli chodzi o wartość merytoryczną i prawną, żeby nie stawiać w niezręcznej 
sytuacji członków komisji. Wydział Edukacji jest dosyć mocno rozbudowany. Przygotowanie 
materiałów wygląda słabo. Następnie przewodniczący przedstawił opinię komisji. Komisja 
w dniu 18 czerwca 2018 r. odbyła posiedzenie, podczas którego analizowała projekt uchwały  
w sprawie  uchwalenia zasad wsparcia finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu 
Powiatu Włocławskiego. Podczas dyskusji komisja podjęła wniosek, aby w paragrafie 1 pkt 2 
słowo „stypendium” zamienić na zwrot „wsparcie finansowe”. Następnie komisja 
jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Jednocześnie Przewodniczący Komisji  poprosił Wysoką Radę o uwzględnienie w/w zmiany 
w projekcie uchwały. Dyskusja dotyczyła jeszcze jednej sprawy a mianowicie, padła 
propozycja, aby w skład komisji, która będzie przyznawać wsparcie edukacyjne, wchodzili 
także przedstawiciele Komisji Edukacji. Poprzez głosowanie ta poprawka została odrzucona.  
Pan Marek Jaskulski – Wicestarosta powiedział, że na posiedzeniu komisji głosował „za” 
projektem uchwały. Na skutek pojawiających się opinii pani mecenas i kilku wyroków sądów, 
niejednolitej materii, zarząd ma pewne wątpliwości i dlatego woli, aby temat dopracować, 
żeby nie było żadnych uchybień. Zarząd jest za udzielaniem pomocy dla młodzieży. Biorąc 
pod uwagę fakt, iż wojewoda w kilku już samorządach zakwestionował, odrzucił uchwały, 
dlatego radny będzie dzisiaj głosował za tym, aby projekt uchwały dopracować, czyli przeciw  
tej uchwale.  
Przewodniczący Rady w związku ze zgłoszonym przez komisję wnioskiem, przystąpił do 
jego przegłosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby w paragrafie 1 punkt 2 wyraz 
„stypendium” zamienić na wyrazy „wsparcie finansowe”  i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 8  
Przeciw – 11 
Wstrzymało się – 0 
Przewodniczący Rady zarządził reasumpcję głosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby w paragrafie 1 punkt 2 wyraz 
„stypendium” zamienić na wyrazy „wsparcie finansowe”  i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 8  
Przeciw – 10 
Wstrzymało się – 1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu we Włocławku wniosek odrzuciła.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że głosowany będzie projekt uchwały. Przewodniczący 
zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 0  
Przeciw – 10 
Wstrzymało się – 9  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie uchwalenia zasad 
wsparcia finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego nie 
została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia zasad wsparcia 
finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Miastu Kowal prowadzenia 

zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 
dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 – lecia odzyskania przez Polskę 
Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn.: „W 100 – lecie odzyskania 
niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy powierzenia Miastu Kowal 
prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 
dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 - lecia odzyskania przez Polskę 
niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi w 2018 roku. W celu wykonania 
zadania Miasto Kowal otrzyma od Powiatu Włocławskiego dotację celową w wysokości 
60.000,00 zł.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji  
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, iż w dniu 18 czerwca br. komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
powierzenia Miastu Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 – lecia 
odzyskania przez Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn.: „W 100 
– lecie odzyskania niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”. Po dyskusji, komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że kilkadziesiąt minut temu pan Starosta mówił 
o równym traktowaniu samorządów gminnych. Radny sprawdził uchwały za okres ostatnich 
dwóch lat i dożynki powiatowe były dofinasowane do 30 tys. zł. W tym roku jest to kwota 60 
tys. zł. Jest to doskonały przykład jak wszystkie samorządy sprawiedliwie są traktowane. Jest 
rok wyborczy, który ma swoje prawa. Co prawda uchwała nosi nazwę o 100 - leciu państwa, 
ale jak przeczyta się uzasadnienie do uchwały, to tylko mówi się o dofinansowaniu dożynek 
powiatowych. Od wielu lat pan Burmistrz w dniu 15 sierpnia organizuje swoją imprezę 
gminną z bardzo dobrym skutkiem. Radny do samorządu Miasta Kowal nic nie ma, tylko 
powstaje pytanie, jak mają się czuć włodarze  innych gmin, którzy w poprzednich latach 
dostali środki ponad dwa razy mniejsze? Każdy jeżeli dostałyby środki dwa razy większe, to 
by je tak spożytkował, że imprezy z lat poprzednich byłyby jeszcze bardziej atrakcyjniejsze, 
nic im nie ujmując.  
Pan Marek Jaskulski – Wicestarosta powiedział, że faktycznie budżety poprzednich 
uroczystości, święta dożynek były mniejsze. Okazja w tym roku jest wyjątkowa. Nie jest to 
zwykłe 100 – lecie. Jest to 100 – lecie odzyskania niepodległości. Ta rocznica niejako 
dominuje wszystkie inne święta, uroczystości, spotkania. Z różnych względów będzie to 
powiatowe święto odzyskania 100 - lecia niepodległości. Oprawa uroczystości będzie 
nadzwyczajna w związku z  rocznicą.  Najbardziej wpisuje się w to święto (100 – lecia 
i dożynek) Zespół Śląsk. Jest to zespół z najwyższej półki. Są koszty występu Zespołu Śląsk 
i około jego występu (ugoszczenia, zakwaterowania) oraz Zespołu Kombii (w drugiej części). 
Wicestarosta uczestniczył w rozmowach. Dzień 15 sierpnia będzie świętem całego powiatu, 
wszystkich 13 gmin. Będzie dostateczna możliwość, aby samorządy się wykazały.  
15 sierpnia 2018 r. przypada w czwartek. Dzięki temu dożynki nie  będą konkurowały ze 
sobą. Święto Matki Boskiej, rocznica Bitwy Warszawskiej, Cudu nad Wisłą jest wyjątkowym 
świętem. Wyjątkowo wyższa kwota, dwa razy wyższa jest z uwagi na zakres uroczystości, jej 
okazałość i rozpiętość.  
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że nie będzie to święto miasta czy gminy Kowal. 
Zawsze tradycyjnie w dniu 15 sierpnia realizowany był piknik strażacki. W tym roku tego nie 
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będzie. Będą dożynki powiatowe. Wszystkie gminy będą uczestniczyły na równych prawach. 
Może środki są trochę większe. Według informacji radnego miasto dołoży trochę więcej niż 
60 tys. zł. Propozycja jest, aby po drodze odsłonić pomnik orła. To zajmie ok. 5 – 10 minut. 
Będzie to w trakcie przemarszu. Tak składa się, że jest to rok wyborczy i dożynki będą na 
wyższej półce.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni mogą złożyć wniosek, czy cała rada może 
ustalić, że na każde dożynki będą przekazywane środki w wysokości ok. 60 tys. zł bez 
względu na to, w jakiej gminie to będzie organizowane. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby 
kwotę 60 tys. zł utrzymać na organizację dożynek, żeby gminy nie były niedoceniane czy 
poszkodowane.  
Radny Jerzy Donajczyk  powiedział, że taka rocznica Święta Niepodległości jest na 100 lat 
a nie co roku.  
Przewodniczący Rady powiedział, że dożynki są dożynkami a święto jest świętem.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? Radni nie 
zabrali głosu.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 6 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 26 czerwca 
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań i Panów Radnych, jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie powierzenia Miastu 
Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 – lecia odzyskania przez 
Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn.: „W 100 – lecie odzyskania 
niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon” została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powierzenia Miastu Kowal 
prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 
dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 – lecia odzyskania przez Polskę 
Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn.: „W 100 – lecie odzyskania 
niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon” stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie powierzenia 
Miastu Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 – lecia odzyskania przez 
Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn.: „W 100 – lecie odzyskania 
niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon” stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu.  
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity) 
i autopoprawką nr 2. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2.W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały oraz autopoprawkę nr 1 wraz 
z tekstem jednolitym. W dniu dzisiejszych obrad - autopoprawkę nr 2, która nie była 
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przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. analizowała projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką nr 1. Komisja pozytywnie, 
jednogłośnie  zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką nr 1. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – daty 26 czerwca  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych, jest za podjęciem uchwały wraz 
z autopoprawką nr 1 i nr 2 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2026 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
21.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką nr 1 (tekst jednolity) i autopoprawką nr 2.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 
w związku ze zmianą w planie dochodów i wydatków między paragrafami klasyfikacji 
budżetowej na wnioski dysponentów środków budżetowych. 
W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały oraz autopoprawkę nr 1 wraz 
z tekstem jednolitym. W dniu dzisiejszych obrad - autopoprawkę nr 2, która nie była 
przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. analizowała projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zmian w budżecie powiatu na rok 2018 wraz 
z autopoprawką nr 1. Komisja pozytywnie, jednogłośnie  zaopiniowała projekt uchwały wraz 
z autopoprawką nr 1. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
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Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  26 czerwca  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 i nr 2  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  
została podjęta.   
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2018  stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
22.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat oraz 

należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu Włocławskiego 
przy użyciu instrumentu płatniczego.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy dopuszczenia zapłaty opłat 
oraz należności niepodatkowych, stanowiących dochody budżetu Powiatu Włocławskiego za 
pomocą  kart płatniczych lub podobnego instrumentu  płatniczego, w tym instrumentu 
płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny. 
Przewodniczący Rady poprosił  o poprawę numeracji paragrafów. Zamiast paragraf 1.1, 2.2, 
3.3 należy wpisać prawidłową numerację, tj. paragraf 1, paragraf 2, paragraf 3.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział, że 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. analizowała projekt 
uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat oraz należności niepodatkowych stanowiących 
dochody budżetu Powiatu Włocławskiego przy użyciu instrumentu płatniczego. Komisja 
pozytywnie, jednogłośnie  zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  26 czerwca  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z poprawką 
dotyczącą numeracji paragrafów i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie dopuszczenia zapłaty 
opłat oraz należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu 
Włocławskiego przy użyciu instrumentu płatniczego została podjęta.   
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat oraz 
należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu Włocławskiego przy 
użyciu instrumentu płatniczego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie dopuszczenia 
zapłaty opłat oraz należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu 
Włocławskiego przy użyciu instrumentu płatniczego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu.  
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Starosty 

Włocławskiego. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia wynagrodzenia dla 
Starosty Włocławskiego. Inicjatorem podjęcia uchwały jest Przewodniczący Rady. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Roman Gołębiewski w imieniu Klubu Radnych PSL powiedział, że członkowie 
klubu nie wezmą udziału w tym głosowaniu. Wszyscy wiedzą czym ta uchwała jest 
wywołana. Członkowie klubu uważają, że jest to mieszanie wielkiej polityki do spraw 
samorządów, odbieranie kolejnych kompetencji radom wszystkich szczebli. W proteście 
członkowie klubu nie chcą w tym uczestniczyć.  Można w wielu rzeczach się wspierać, ale 
członkowie klubu nie uważają żeby uzasadnione było obniżanie uposażenia panu staroście 
i nakładanie tego obowiązku przez nakaz z góry.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Radni nie 
podjęli dalszej dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 10  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 3 
Przewodniczący Rady stwierdził, że 13 radnych brało udział w głosowaniu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
dla Starosty Włocławskiego została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
Starosty Włocławskiego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Starosty Włocławskiego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie okręgów 

wyborczych. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały w sprawie 
okręgów wyborczych określone w załączniku do uchwały. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
głosów w dyskusji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie okręgów wyborczych została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
okręgów wyborczych stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie okręgów wyborczych stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Włocławek w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej  dla Gminy Włocławek w wysokości 70.000 zł  
z przeznaczeniem na realizację  zadania własnego gminy w zakresie: „Przebudowy drogi 
gminnej w miejscowości Łagiewniki na odcinku 81,55 mb od km 0+133,45 do km 0+215   ”  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli głosów w dyskusji.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  26 czerwca  2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Włocławek w roku 2018 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Włocławek w roku 2018 stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 26 czerwca 2018 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Włocławek w roku 2018 stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 
26. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego –
zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie. Jednocześnie przewodniczący poinformował, iż odpowiedź, na złożone 
w trakcie obrad rady zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez 
wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku 
obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna 
odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić swoje zapytanie składając je na 
piśmie. 
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Radni nie zgłosili zapytań.  
 
27. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu Włocławskiego 
interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją wyrażająca 
powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu będącego 
interpelacją. Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które 
ma być udzielona odpowiedź na piśmie. Przewodniczący poinformował, iż odpowiedź, na 
złożoną w trakcie obrad rady interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu 
przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części 
porządku obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że 
ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić swoją interpelację 
składając ją na piśmie. 
Radny Piotr Stanny złożył dwie interpelacje w trybie § 20 ust. 1 i ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego za pośrednictwem Pana Przewodniczącego Rady. Pierwsza interpelacja 
dotyczy Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 
Włocławskiego. W dniu 29 września 2015 r. Rada Powiatu we Włocławku  uchwaliła 
uchwałę w sprawie Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 
Powiatu Włocławskiego. Załącznikiem Nr 1 do Planu jest wykaz przystanków przy drogach 
powiatowych, określonych uchwałą Nr XIX/204/2012 z dnia 28 grudnia 2012 r. Pan radny 
przypomniał, że Rada Powiatu we Włocławku dwa razy, tj. 22 września 2017 r. uchwałą Nr 
XXVII/271/17 oraz 29 maja 2018 r. uchwałą Nr XXXIII/323/18 zmieniła wykaz przystanków 
przy drogach powiatowych. Istnieje zatem istotna niezgodność pomiędzy obowiązującym 
wykazem przystanków przy drogach powiatowych, a wykazem przystanków będących 
załącznikiem do Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 
Powiatu Włocławskiego. Radny zapytał czy nie uważa Pan Starosta, że należy dokonać 
niezwłocznie aktualizacji Planu w zakresie wskazanym przez radnego powyżej? Czy również, 
w kontekście decyzji Rady Powiatu na sesji w dniu 29 maja o zabezpieczeniu środków 
finansowych na regularne przewozy o charakterze powiatowym, nie uważa Pan Starosta za 
konieczne dokonanie zmian w Planie w zakresie finansowania przewozów? Pan radny 
przypomniał, że kwestia dofinansowania przez Powiat Włocławski lokalnych połączeń 
autobusowych, w porozumieniu ewentualnie z samorządami szczebla gminnego, była 
przedmiotem dwóch interpelacji radnego w roku 2014 i w 2015 r.  
Druga interpelacja pana radnego jest następująca: w dniu 15 lutego 2018 r. Rada Powiatu we 
Włocławku, przy licznych wątpliwościach ze strony pana radnego, większością głosów, 
przyjęła stanowisko popierające projekt rozporządzenia Ministra Przedsiębiorczości 
i Technologii, aby obszar obejmujący Powiat Włocławski pozostał we właściwości Łódzkiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. W związku z przyjętym stanowiskiem, pan radny poprosił 
Pana Starostę o odpowiedź na pytanie, kiedy i do jakich instytucji stanowisko Rady Powiatu 
we Włocławku zostało przekazane? A jeżeli tak, czy instytucje, do których stanowisko 
przekazano, odniosły się do niego w jakikolwiek sposób?  
Pan radny poprosił o udzielenie odpowiedzi, zarówno na pierwszą, jak i drugą interpelację, 
w formie pisemnej.  
 
28. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu dzisiejszych obrad trzech radnych przedłożyło 
projekt Apelu Rady Powiatu we Włocławku w sprawie skutków suszy w Powiecie 
Włocławskim. Jednocześnie przewodniczący poprosił o poprawienie w ostatnim akapicie 
błędu w pisowni wyrazu niepozostawianie, który piszemy łącznie.  
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do przedłożonego projektu 
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apelu? Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 26 czerwca 2018 roku 
przyjęła  Apel w sprawie skutków  suszy w powiecie włocławskim wraz z poprawką.  
 
Projekt Apelu w sprawie skutków  suszy w powiecie włocławskim Rady Powiatu we 
Włocławku stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.   
Apel w sprawie skutków  suszy w powiecie włocławskim Rady Powiatu we Włocławku 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Wojciech Rudziński zapytał pytanie w sprawie historii powiatu czy jest pisana 
i realizowana? Radny zapytał czy przed wydrukiem można byłoby się zapoznać 
z monografią? Być może radni mieliby jakieś uwagi. Radny zwrócił uwagę, iż akustyka na 
sali obrad jest fatalna. Nie wszystko można usłyszeć.  
Przewodniczący Rady zapytał radnego czy chce odpowiedź na piśmie? 
Radny Wojciech Rudziński poprosił o ustne udzielenie odpowiedzi.  
Wicestarosta powiedział, że radny Jerzy Donajczyk wspólnie z Panem Piotrem Stannym i dr 
Tomaszem Dzikim tworzą zespół, który koordynuje sprawy związane z monografią.  Na 
podstawie swojej wiedzy dotykającej historii pewne sprawy są względne, dotykające 
uczuciowo, poprzez układy lokalno – patriotyczne i rodzinne, że ingerencja w dokument 
może spowodować, że nie będzie zgodności. Rada powołała godnych ludzi i powinno się im 
zaufać.  
Radny Piotr Stanny podziękował radnemu panu Wojciechowi Rudzińskiemu za zadane 
pytanie. Radny sam jest niezwykle zainteresowany tym, co się dzieje w zakresie monografii, 
jako po trosze ojciec tego projektu. Wiedza radnego, a przede wszystkim jak zespół pracował 
i do czego był zobligowany, nie pozwalała do tej pory, aby się wypowiadać i zajmować 
jakiekolwiek stanowisko. Radny czeka aż zespół redakcyjny, który opracowuje dokument, 
zakończy pracę. Wówczas radny będzie mógł zadawać pytania. Tytułem uzupełnienia do 
wypowiedzi pana Wicestarosty radny podpowiedział, że zespół, który był powołany odrębną 
uchwałą Rady Powiatu we Włocławku, zakończył swoją pracę w momencie, kiedy zespół 
przedłożył radzie raport ze swojej pracy i przedłożył koncepcję, która została przez radę 
powiatu w tym zakresie zaakceptowana. Dalsze prace są zupełnie poza wiedzą 
i świadomością pana radnego. Radny nie potrafi nic więcej powiedzieć. Pan radny  założył, że 
o kwestie monografii zapyta podczas sesji następnej, czyli w okolicach miesiąca sierpnia czy 
września. Radny uczestniczył w jednym z posiedzeń zarządów, gdzie był poproszony wraz  
z panem dr Tomaszem Dzikim. Prawdopodobnie umowa na sporządzenie dokumentu jeszcze  
obowiązuje. W związku z tym radny cierpliwie przez te miesiące czeka. Czasami dochodzą 
do radnego medialne wypowiedzi niektórych osób, tj. pana radnego Jerzego Donajczyka. 
Radny nie odnosi się do tych wypowiedzi w żadnej mierze. Radny będzie czekał na pracę 
zespołu redakcyjnego i na dokument w postaci opracowanej monografii Powiatu 
Włocławskiego. Szczególne ma to znaczenie, bo jest to dokument, który powstaje w 100 
rocznicę Odzyskania Niepodległości przez Polskę.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych  poinformowała, iż tekst monografii 
jest już napisany. Obecnie trwa łamanie tekstu na stronę. Będzie możliwość do końca tego 
dnia uzyskać wersję elektroniczną. Naczelnik, wersję elektroniczną, przed korektą redakcyjną 
już otrzymała. Jeszcze nie było korekty i łamania tekstu na stronę. W dniu dzisiejszym 
naczelnik jest umówiona z dr T. Dzikim. Tekst jest już przygotowany, połamany na strony 
w wersji elektronicznej i taki ma otrzymać. Naczelnik będzie się starła przekazać monografię 
komisji  przed drukiem. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby monografia ukazała się drukiem na 
początku września 2018 r. Nie wiadomo jeszcze ile stron zajmie indeks osób, indeks 
geograficzny. Tekst monografii jest spisany. W momencie, kiedy naczelnik otrzyma wersję 
elektroniczną, to postara się przekazać komisji ds. monografii.  
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Przewodniczący Rady zapytał czy poszczególni radni mogliby otrzymać wersję 
elektroniczną monografii? Radni zapoznaliby się z monografią. Ci radni, którzy wyraziliby 
chęć zapoznania się z monografią mogliby zostawić naczelnikowi adresy email. Drogą 
elektroniczną można byłoby przekazać monografię. Usprawni to pracę i radni będą 
przygotowani merytorycznie. Przewodniczący poprosił o udostępnienie przez radnych swoich 
adresów email celem przesłania materiałów.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że tyle czasu już czekał na dokument, iż będzie już czekał 
do wydania wersji papierowej i nie chce uzyskać wersji elektronicznej. Radny nie wie jak jest 
skonstruowana umowa pomiędzy zespołem redakcyjnym a powiatem, zarządem powiatu – 
czy jest w ogóle  możliwe i dopuszczalne przekazanie wcześniej radnym tego dokumentu 
w wersji elektronicznej. Można sobie zadać pytanie – jaki byłby cel tego przekazania i co 
oznacza w tym kontekście wiedza merytoryczna, co z tym radni mieliby zrobić, jak radni 
mieliby to wykorzystać? Radny poprosił, jeżeli w ogóle miałoby do tego dojść, by nie 
uwzględniać osoby radnego. Radny będzie czekał na efekty pracy zespołu, o których obecnie 
radny nic nie wie. Radny uważa, że robią to fachowcy, historycy, archiwiści. Żeby trochę 
humoru wprowadzić pod dzisiejsze obrady, to radny odniósł się do tego, co było powiedziane 
przez pana radnego Romana Gołębiewskiego w sprawie środków finansowych przekazanych 
na dożynki powiatowe w Kowalu. Była wypowiedź pana Przewodniczącego, że radni mogą 
wszystko, że można dzisiaj uchwalić, że będzie po 60 tys. zł na dożynki w przyszłej kadencji 
rady. Słowa Przewodniczącego są bardzo fajne, ale pewnie się mają tak do takiej sytuacji, 
gdyby dzisiaj podjąć uchwałę, że Polska z Japonią ma wygrać 5:0. Radny zaproponował, aby 
cierpliwie czekać na wynik meczu, cierpliwie oddać władzę w ręce przyszłego samorządu 
przyszłej kadencji. Radny wyraził nadzieję, że będą to bardzo doświadczeni, mądrzy ludzie, 
którzy potrafią poradzić sobie z ważnymi sprawami. Pojęcie względności czasu podczas 
obrad sesji Rady Powiatu we Włocławku dla radnego ma kolejne znaczenie. Kiedy pan 
Przewodniczący ogłasza przerwę 5 minut, to ona trwa przynajmniej 15 minut. A kiedy pan 
Przewodniczący robi przerwę 10 minutową, to ona trwa pół godziny. Radny zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady (jednocześnie radny prosił, aby nie brać tego do siebie, bo sytuacja 
jest bardzo dynamiczna, a rola przewodniczącego jest trudna), aby czasami  zdyscyplinować 
siebie bardziej, dzięki czemu wszyscy byliby bardziej świadomi względności czasu. 
Następnie pan radny złożył dwa oświadczenia. W dzisiejszej interpelacji radny poprosił 
o udzielenie odpowiedzi przez pana starostę odnoście przynależności Powiatu Włocławskiego 
do jednej czy do drugiej specjalnej strefy ekonomicznej. Radny wyraźnie oświadczył, że 
wszystkie swoje wątpliwości, które wówczas na sesji wyrażał, swoje stanowisko, które w tej 
materii wyraził, podtrzymuje do dnia dzisiejszego. Radny uważał i uważa, że tamta dyskusja 
była przedwczesna, była nieprzygotowana i była błędem. Można powiedzieć ironicznie, że 
jedynym efektem na ten moment, namacalnym efektem tej dyskusji i inicjatywy, którą radni 
w większości  poparli, jest to, że we Włocławku, w Urzędzie Wojewódzkim zostało otwarte  
w dniu 15 maja br. Biuro Pomorskiej Strefy Ekonomicznej. W związku z powyższym radny 
chciałby umocnić to, co wcześniej przekazał, to co mówił, tj. nie wycofuje żadnego słowa 
wypowiedzianego w dniu 15 lutego 2018 roku.   
Drugie oświadczenie dotyczy po części dyskusji, która w sprawach różnych miała miejsce 
podczas obrad ostatniej sesji Rady Powiatu we Włocławku. W materiałach na sesję radni 
otrzymali pismo sygnowane przez Ministra Cyfryzacji dotyczące opłat dotyczących 
udostępniania pasa drogowego pod linie światłowodowe, telekomunikacyjne itd. To ma 
związek z sesją, podczas której Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 lutego 2017 r. 
podejmowała decyzję o wysokości opłat z uwzględnieniem w szczególności usług urządzeń 
telekomunikacyjnych światłowodowych służących upowszechnianiu internetu. Dyskusja była 
wówczas bardzo burzliwa, ale ona nie dotyczyła tego, o czym pisze w swoim piśmie Minister 
do samorządów. Pan Minister wyraźnie wskazuje, iż „za niedopuszczalne należy uznać 
sytuację  podnoszenia opłat przez niektóre samorządy już po podpisaniu przez beneficjentów 
umów o dofinansowanie projektów w ramach programu operacyjnego Polska Cyfrowa”. Ta 
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dyskusja nie dotyczyła w istocie rzeczy podnoszenia opłat – bo takiej nie było. Dyskusja 
dotyczyła dwóch elementów. Po pierwsze procedury i sposobu w jaki ta uchwała została 
przedłożona pod obrady sesji Rady Powiatu we Włocławku. To było przedmiotem wielu 
wątpliwości oraz skali obniżki  zastosowanej z poziomu 200 zł do poziomu 5 zł. Nie koreluje 
to z przedłożonym pismem. Radny oświadczył, iż te wątpliwości, które radny wówczas 
zgłaszał (a było więcej osób zgłaszających wątpliwości)  podtrzymuje nadal i nie dotyczyły 
one kwestii czy należy te opłaty podnosić. Cała rada była zgodna, że te opłaty należy obniżyć 
w kontekście rozwoju stref ekonomicznych na terenie Powiatu Włocławskiego. Wątpliwości 
i to co różniło dotyczyło dwóch elementów, o których radny powiedział, a mianowicie  
kwestii proceduralnej z wprowadzeniem pod obrady uchwały, jak również skali obniżki z 200 
zł do poziomu 5 zł.  
Pan Lech Chymkowski – Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji powiedział, że 
podniesiony został przez radnego Pana Piotra Stannego problem stanowiska w sprawie 
przynależności Powiatu Włocławskiego do Specjalnej Ekonomicznej Strefy Gospodarczej. 
Naczelnik powiedział, że chciałby zasmucić radę powiatu z uwagi na to, że ustawa jest już 
podpisana, choć nie jest publikowana. Dwa tygodnie temu na stronie Rządowego Centrum 
Legislacyjnego ukazał się projekt rozporządzenia, nowa wersja rozporządzenia 
odpowiedniego ministra. Projekt ten przewiduje, że niestety Powiat Włocławski ma 
przynależeć (taki jest plan)  do Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej a nie do Łódzkiej. 
Politycznie wyszło nie tak, ale czasami tak bywa. W polityce trzeba umieć przewidywać.  
 
29. Zamknięcie XXXIV Sesji Rady Powiatu.  

 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, dnia 26 czerwca 2018 
roku o godzinie 1436 zamknął obrady XXXIV Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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